
PROTOKÓŁ  NR  XXXVII/2018 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           
przebiegu obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 12 lipca 2018 r.                  

w godzinach od 13.00 do 14.15 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Osiecznej. 

 

 

 

 

Przewodniczący obrad:  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Osiecznej Pan Roman Lewicki. 

 

 
 

Otwarcia XXXVII sesji Rady Miejskiej oraz powitania Radnych i pracowników 

Urzędu Miasta i Gminy dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki. 

Na stan 15 Radnych w obradach XXXVII sesji Rady Miejskiej udział wzięli Radni: 

1. Pani Zofia Biała 

2. Pan Dariusz Bojek  

3. Pan Zbigniew Demski 

4. Pani Judyta Maria Dudka 

5. Pan Jarosław Glapiak 

6. Pani Renata Helena Helińska 

7. Pan Robert Przemysław Jaraczewski 

8. Pan Marek Kozak  

9. Pani Krystyna Stanisława Krajewska 

10. Pan Hubert Kraśner  

11. Pan Roman Paweł Lewicki 

12. Pan Robert Skrzypek. 

Pani Radna Magdalena Cyka, Pan Radny Mirosław Forszpaniak i Pan Radny Andrzej 

Kaczmarek poinformowali o nieobecności na dzisiejszej sesji. Lista obecności Radnych Rady 

Miejskiej stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w obradach XXXVII sesji Rady Miejskiej udział wzięli pracownicy Urzędu Miasta                      

i Gminy w osobach: 

Pan Stanisław Glapiak -   Burmistrz Miasta i Gminy Osieczna, 

Pan Sławomir Kosmalski  -   Sekretarz Miasta i Gminy Osieczna,  

Pani Hanna Smektała  -   Skarbnik Miasta i Gminy Osieczna, 

Pan Krzysztof Bojarczuk   -   Radca prawny Urzędu Miasta i Gminy Osieczna, 

Pani Aldona Nyczak   -   podinspektor Urzędu Miasta i Gminy Osieczna, 

Pani Małgorzata Nowak -   protokolant. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki stwierdził, że w sesji uczestniczy                 

dwunastu Radnych, w związku z czym podejmowane uchwały będą miały charakter 

prawomocny. 
 
 
 

Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Otwieram XXXVII sesję Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 12 lipca 2018 r. Witam Państwa 

Radnych i pracowników Urzędu na XXXVII sesji Rady Miejskiej. Zamykam punkt pierwszy 

porządku obrad. W punkcie drugim przedstawię porządek obrad dzisiejszej sesji. 
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Ad. 2. Odczytanie porządku obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Porządek obrad dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Odczytanie porządku obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Osiecznej. 

3. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

4. Zapytania Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna.   

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna                

na 2018 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Osieczna na lata 2018-2028. 

8. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania Radnych – informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Przyjęcie protokołu XXXVI sesji Rady Miejskiej w Osiecznej. 

11. Zakończenie obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Osiecznej.  

Czy Państwo Radni mają pytania do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad, proszę podnieść 

rękę - 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. 

Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych 

uczestniczących w posiedzeniu 12 głosami „za” przyjęła porządek obrad XXXVII sesji. 

Zamykam punkt 2. Otwieram punkt zgłaszanie interpelacji przez Radnych Rady Miejskiej                  

w Osiecznej.  

Ad. 3. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić interpelacje? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 

3. Otwieram punkt 4 porządku obrad.  

Ad. 4. Zapytania Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić zapytanie? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 4. 

Przechodzimy do punktu 5.  

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy 

Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 5 procedujemy projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Miasta                     

i Gminy Osieczna. Oddaję głos Panu Burmistrzowi. Proszę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Trudno wypowiadać się w sprawie dotyczącej swojej osoby. Szanowne Panie, Panowie, 

Wysoka Rado! Wnoszę o podjęcie uchwały, która z Waszych decyzji poprzedniej sesji nie 

uzyskała uznania. Uchwały, która dostosuje, jeżeli Wysoka Rada ją podejmie, wynagrodzenie 

Burmistrza do aktualnie obowiązującego rozporządzenia Rady Ministrów. Dlaczego? Myślę, 

że powodów jest kilka ale ten dla mnie najważniejszy, stąd prośba i wniosek skierowany do 

Wysokiej Rady, żeby było wiadomo, jakie wynagrodzenie 28 lipca Burmistrzowi wypłacić. 

Ponieważ na ten czas jak Państwo nie podjęliście uchwały o nowej wysokości mojego 

wynagrodzenia, to ja i myślę, że prawnicy czy kancelarie również, które zajmują się tym 

zagadnieniem nie do końca wiedzą, jakie rozwiązanie przyjąć i jakie wynagrodzenie 

wypłacić. Na pewno nie może to być wypłacone wynagrodzenie w dotychczasowej 

wysokości. Po drugie nie może być wypłacone według nowych stawek czy możliwych kwot 

jako, że Wysoka Rada odrzuciła ten projekt uchwały. Zatem, jakie wynagrodzenie, kto miałby 
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podjąć decyzję o tym, że to wynagrodzenie ma wynieść taką a nie inną kwotę jest kwestią 

nierozstrzygniętą. Z tego co czytam, może Państwo mają inną wiedzę, bo opinie się często 

zmieniają, to przynajmniej na wczoraj czy przedwczoraj moja wiedza była taka, że Pan 

Wojewoda nie ma możliwości w katalogu spraw czy jego umocowań prawnych, w związku                    

z którymi może się odnieść do samorządów w tej kwestii nie ma takiego umocowania. Jest to 

dla mnie emocjonalne jako, że dotyczy bezpośrednio mojej osoby. Stawiam wniosek, który                 

w postaci projektu uchwały kieruję do Wysokiej Rady o to, żeby uchwaliła wynagrodzenie 

Burmistrza obowiązujące od dnia 1 lipca. Jeżeli to będzie decyzja związana z górnymi 

stawkami według nowego rozporządzenia, to chyba nikt nie byłby niezadowolony w sytuacji 

gdy jego wynagrodzenie jest maksymalne z możliwych. Chyba rzadko się zdarza taka 

sytuacja, a w naszym Samorządzie niezwykle rzadko, ponawiam projekt uchwały, którą już 

Państwo procedowaliście, a która wolą większości nie została uchwalona. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Otwieram dyskusję. Rozumiem emocje Pana Burmistrza bo rzecz dotyczy w sposób 

bezpośredni wynagrodzenia Burmistrza. Ja z całym szacunkiem i sympatią do Pana 

Burmistrza chce podkreślić, że głosując nad tą uchwałą. w moim przekonaniu nie tylko 

głosowałem nad wynagrodzeniem Pana Burmistrza Stanisława Glapiaka ale również 

głosowałem zgodnie z moimi wewnętrznymi zasadami, które staram się w sobie mieć                          

i chciałem w ten sposób wyrazić głosując na ostatniej sesji przeciwko temu wynagrodzeniu 

swój pogląd na temat tego, jak zostało i z jakiego powodu została ta „operacja” w Polsce 

przeprowadzona. Ponadto chciałem wyrazić swoją dezaprobatę i brak zgody na takie 

traktowanie samorządów w Polsce. W miarę możliwości staram się śledzić dyskusje choćby 

na gruncie analiz prawnych i co jak kto widzi. Dzisiaj każda strona tego prawnego sporu ma 

swoje opinie. Na ostatniej sesji zagłosowałem w zgodzie z własnym sumieniem a dzisiaj, jeśli 

zagłosuję za obniżeniem wynagrodzenia, to tylko i wyłącznie na prośbę Pana Burmistrza 

Stanisława Glapiaka.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Oto proszę.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Jaki jest mój pogląd na tę kwestię, to Pan Burmistrz wie i Rada Miejska również. Mam 

wewnętrzne przekonanie, że dzisiaj jestem w stanie zagłosować zgodnie z prośbą, nie 

samorządu w Polsce, nie obrońców samorządu w Polsce, tylko Pana Burmistrza Stanisława 

Glapiaka i za takim projektem, jaki przedstawia. Pani Radna Zofia Biała. Proszę. 

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

W stu procentach zgadzam się z Panem Przewodniczącym i jeśli zagłosuję za uchwałą, to tak 

jak Pan Przewodniczący powiedział, tylko na prośbę Pana Burmistrza a nie zgodnie ze swoim 

sumieniem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Co będzie w sytuacji gdyby się okazało za miesiąc, że ten spór zostaje rozstrzygnięty na 

korzyść tych którzy uważają, że ta zmiana nie powinna zostać w ten sposób przeprowadzona?  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Uchwała o wysokości wynagrodzenia podjęta dzisiaj przez Wysoką Radę, tak myślę, będzie 

obowiązywać do momentu zmiany, jeżeli kiedykolwiek taka nastąpi. Państwo Radni 

podejmując uchwałę ustalają takie wynagrodzenie jakie jest zapisane w projekcie.  

Radca prawny Urzędu Miasta i Gminy Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Ustawa o pracownikach samorządowych daje kompetencje dla Rady do uchwalenia 

wynagrodzenia Pana Burmistrza. I nawet gdyby się okazało, że rozporządzenie jest niezgodne 

z ustawą o pracownikach samorządowych, jest niekonstytucyjne, ponieważ mieści się                     

w widełkach obecnego i poprzedniego rozporządzenia, to ta uchwała będzie nadal ważna. 

Natomiast jeśli się okaże, że zmieniają się przepisy i będzie można przyznać wyższe 
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wynagrodzenie, to wtedy będzie można przywrócić stan poprzedni. Na dzień dzisiejszy jest 

takie rozwiązanie, jakie mamy przedstawione. Pozostaje jeszcze wątpliwość, czy 

dotychczasowa uchwała Rady pozostaje w obrocie z uwagi na to, że była ustawa                               

o zmianie ustawy o pracownikach samorządowych, która wycofała możliwość ustalenia 

asystentów czy doradców burmistrzów, prezydentów miast i tamta ustawa wprowadziła 

przepis, który mówi, że rozporządzenie dotyczące wynagradzania pracowników 

samorządowych może być stosowane przez okres 6 miesięcy albo do czasu wydania nowych 

przepisów. Ten przepis był wydany w dniu 25 listopada 2017 r. i Rada Ministrów wydała 

nowe rozporządzenie w ostatnim dniu ustawowego terminu. Zgodnie z zasadami 

prawodawstwa, aby uchwała mogła pozostawać w życiu, to powinna się opierać                               

o obowiązujący akt. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Wystąpienie Pana mecenasa czyli jednego z wielu przedstawicieli branży środowiska 

prawniczego jest świetnym dowodem na to, jak skomplikowana jest to materia, jak różnie 

można ją interpretować.       

Radca prawny Urzędu Miasta i Gminy Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Jest jeszcze jeden powód praktyczny podjęcia uchwały o wynagrodzeniu Pana Burmistrza                      

w dniu dzisiejszym. Gdyby wypłacić Panu Burmistrzowi wynagrodzenie według 

dotychczasowej uchwały i ktoś by to zakwestionował, to jest to odpowiedzialność                      

z ustawy o finansach publicznych, naruszenie dyscypliny finansów publicznych. Wypłacenie 

wynagrodzenia niezgodnie z obowiązującymi przepisami jest naruszeniem ustawy o finansach 

publicznych, z czego wynikają dalsze konsekwencje.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Mam świadomość wyjątkowo niesprzyjającego czasu, w którym podejmujemy uchwałę, czyli 

okresu wyborczego. W zgodzie z własnym sumieniem byłbym gotów zagłosować przeciwko 

obniżeniu wynagrodzenia Pana Burmistrza i mam na to swoje argumenty, ale mam 

świadomość tego, że gdybyśmy po raz kolejny mieli bronić dotychczasowej pensji, to ludzie 

złej woli mogliby to wykorzystać i powiedzieć, że dla nas najważniejsze jest wynagrodzenie 

Burmistrza albo nasze diety itd. Nikogo byśmy nie przekonali, że zupełnie o czym innym 

rozmawiamy, że rozmawiamy o samorządzie i o tym, czy władza wykonawcza bo przepisy 

zmienia rozporządzenie a nie ustawa działa prawidłowo. Myślę, że w takiej sytuacji za 

miesiąc może być następna obniżka wynagrodzeń albo decyzja w innej sprawie. Mam 

świadomość również kontekstu czasu i nie chcę, żeby to zdominowało konstruktywne 

dyskusje na temat przyszłości naszej Gminy, żeby ten temat nie został zdominowany przez to 

czy obroniliśmy, czy trwamy przy dotychczasowym wynagrodzeniu Pana Burmistrza. Będę 

głosował za prośbą Pana Burmistrza. Zobaczymy co się będzie działo dalej w sprawach 

samorządowych. Wkrótce kończy się kadencja naszej Rady i nastąpi nowa rzeczywistość 

samorządowa. My załatwmy sprawę i działajmy dalej bo zostało kilka miesięcy, a spraw, nie 

chcę powiedzieć, że to nie jest istotna sprawa bo to jest istotna sprawa dla Pana Burmistrza, 

ale z punktu widzenia milionowych inwestycji itd. jest kilka ważniejszych rzeczy. Kto jeszcze 

z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. w projekcie uchwały 

proszę nanieść poprawkę w § 3 dotyczącą tego, że uchwała wchodzi w życie 1 lipca 2018 r. 

Pan mecenas. Proszę. 

Radca prawny Urzędu Miasta i Gminy Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Uchwałę podejmujemy w dniu dzisiejszym w związku z tym musi być zapis, że wchodzi                   

w życie z mocą obowiązującą od 1 lipca br. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 

12 lipca 2018 r. w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna. Na 

podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje: 
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§ 1. Przyznaje się Panu Stanisławowi Glapiakowi - Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna 

następujące wynagrodzenie: wynagrodzenie zasadnicze 4.700,00 zł, dodatek za wysługę lat 

20%, tj. 940,00 zł, dodatek funkcyjny 1.900,00 zł i dodatek specjalny 2.640,00 zł. Razem                  

– 10.180,00 zł. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Osiecznej. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od 1 lipca 2018 r. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                

w takim kształcie, proszę podnieść rękę - 11. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał 

od głosu? – 1 głos. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w obecności 12 Radnych 

większością głosów podjęła uchwałę numer XXXVII/319/2018 w sprawie wynagrodzenia 

Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna. 

Uchwała Nr XXXVII/319/2018 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 12 lipca 2018 r.                          

w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu.   

Zamykam punkt 5. Przystępujemy do realizacji 6 punktu obrad. 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy 

Osieczna na 2018 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panią Skarbnik proszę o wprowadzenie do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok i w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Proszę.  

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Szanowni Państwo! Zaproponowane przez Pana Burmistrza zmiany w uchwale budżetowej 

dotyczą zwiększenia dochodów o 16.000 zł i zwiększenia wydatków o kwotę 467.723 zł                     

z następujących tytułów. 16.000 zł – zwrot nienależnie pobranych świadczeń wychowawczych            

z lat ubiegłych wraz z odsetkami. Ta kwota jest jednocześnie dochodem i została odprowadzona 

na rachunek budżetu Wojewody w postaci wydatków. Proponuje się następujące zwiększenia 

wydatków budżetu Miasta i Gminy. 300.000 zł z przeznaczeniem na zadanie pn.: 

„Modernizacja dróg gminnych o nawierzchni asfaltowej”, 83.901 zł z przeznaczeniem na 

wpłatę na rzecz Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                        

w Poznaniu nadwyżki dochodów budżetu Gminy pochodzących z opłat i kar 

środowiskowych. Wysoka Rada na ostatniej sesji uchwaliła 350.000 zł na ten cel, jednak                    

z najnowszych wyliczeń wynika, że kwota wpłaty nie będzie wynosić 350.000 zł tylko 

433.901 zł. 20.000 zł z przeznaczeniem na potencjalne wypłaty z tytułu udzielonej gwarancji. 

W budżecie mamy zaplanowane 130.000 zł z tytułu potencjalnych poręczeń i gwarancji. 

Propozycja dotyczy zwiększenia o kwotę 20.000 zł oraz 47.822 zł z tytułu wyroku Sądu 

Rejonowego w Lesznie. Ponadto zmniejszenie o kwotę 400.000 zł na zadaniu pn.: „Budowa 

Centrum Kultury i Biblioteka w Osiecznej” z jednoczesnym zwiększeniem dotacji dla 

Centrum Kultury i Biblioteki. Dyrektor Centrum Kultury i Biblioteki podpisał umowę na 

dofinansowanie ze środków unijnych na kwotę ponad 1.000.000 zł na wyposażenie Centrum, 

w związku z tym zasadnym jest, żeby Dyrektor miał udział własny w formie dotacji. 

Jednocześnie propozycja po stronie przychodów i rozchodów zwiększenia o kwotę 658.508 zł 

z tego tytułu, że dotacja unijna do Centrum Kultury wpłynie dopiero po zapłaceniu faktury, 

dlatego Centrum Kultury musi mieć udział własny. Proponuje się, że Gmina udzieli instytucji 

kultury pożyczki, która zostanie automatycznie zwrócona jak CKiB otrzyma refundację ze 

środków unijnych oraz zmiany pomiędzy paragrafami – 2.000 zł w zakresie wydatków 

związanych z bieżącym utrzymaniem dróg oraz 3.000 zł w zakresie wydatków Przedszkola 

Samorządowego w Osiecznej. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej dotyczą tych 

zadań, które są przedsięwzięciami, a więc budowa Centrum Kultury i Biblioteki                                  
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– zmniejszenie o 400.000 zł oraz zwiększenie wydatków w latach 2018-2021 z tytułu 

udzielenia gwarancji dobrego wykonania o 20.000 zł w każdym roku. Dziękuję.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. 83.901 zł musimy dołożyć do kwoty 350.000 zł i razem oddajemy do WFOŚ-u 

433.901 zł. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Z tytułu opłaty środowiskowej za funkcjonowanie Zakładu w Trzebani znajdującego się na 

terenie naszej Gminy otrzymaliśmy ponad 1.400.000 zł a po wyliczeniu, które polega na tym, 

że mnoży się liczbę mieszkańców danej gminy przez określoną każdego roku kwotę oznacza, 

że przekraczamy dopuszczalną dla nas kwotę o 433.901 zł i stąd do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska do 15 sierpnia jesteśmy zobligowani taką kwotę odprowadzić. 

Stąd też to jest jedna z głównych przyczyn naszej prośby i wniosku, żeby Państwo dzisiaj 

zechcieli spotkać się na sesji i podejmować takie decyzje.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pan Burmistrz powiedział, że otrzymaliśmy 1.400.000 zł a ponad 400.000 zł oddajemy? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Finansowo jest gorzej niż w poprzednich latach bo w naszym budżecie zostanie z tej opłaty 

1.000.000 zł a w minionym roku było 1.200.000 zł.   

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak, kwota dla Gminy jest niższa niż w latach poprzednich. W ubiegłym roku oddawaliśmy 

ponad 500.000 zł ale otrzymaliśmy ponad 1.700.000 zł więc w naszym budżecie zostało 

około 1.200.000 zł a w tym roku zostaje około 1.000.000 zł.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

To jest znacząca różnica. Jakie dane powodują, że wyliczenia są na naszą niekorzyść? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Dochód na jednego mieszkańca w całej Polsce liczony z dochodów z opłat i kar 

środowiskowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Jest tak jak kiedyś mówiliśmy i czego się obawialiśmy, że im mieszkańcom będzie się żyło 

lepiej, to gminy będą otrzymywały mniejsze wpływy z budżetu państwa. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Przypomnę, że z tytułu kary, którą płaci MZO 50% stanowi dochód Gminy, 40% Urzędu 

Marszałkowskiego, 10% Powiatu Leszczyńskiego. W tym roku 50% tej kwoty dla Gminy 

wyniosło 1.400.000 zł i po przeliczeniu 400.000 zł Gmina musi oddać, czyli z kwoty około 

2.900.000 zł nasz udział stanowi 1.000.000 zł a 1.900.000 zł wpływa do innych instytucji, 

które są w cieniu tych działań. Niestety uciążliwość związana na przykład z zapachami 

wynikająca z faktu, że Zakład jest na terenie naszej Gminy odczuwają mieszkańcy.                            

W minionym czasie dużo o tym rozmawialiśmy. Zdarza się, że mieszkańcy zgłaszają, iż są 

wyczuwalne uciążliwe zapachy. Gdyby nie było uciążliwości, nie byłoby opłaty.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Chyba, że będzie tak, o co pytałem Pana Burmistrza na jednej z komisji, że wejdą w życie 

nowe regulacje w myśl których wzrośnie nasz benefit z tego tytułu, że Zakład 

Zagospodarowania Odpadów jest w Trzebani. Tego czy dochód z tego tytułu wzrośnie nie 

wiemy. Dzisiaj benefit dla naszej Gminy z tytułu działania Zakładu Zagospodarowania 

Odpadów w Trzebani jest coraz mniejszy i w bieżącym roku wynosi około 1.000.000 zł. Pan 

Burmistrz trafnie określił, że uciążliwość istnienia Zakładu w Trzebani odczuwają 

mieszkańcy i podnoszone są w tej kwestii głosy mieszkańców, które do mnie nie docierają                

a zapewne docierają do Pana Burmistrza. Dwa dni temu byłem na PSZOK-u i w związku                    
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z tym pojechałem na teren około kilometra w głąb składowiska. Jak powiem, że byłem 

przerażony, to jest to subiektywne wrażenie bo każdy może się przerażać czym innym. 

Zachęcam, żebyśmy spróbowali znaleźć powód aby pojechać i zobaczyć jak wygląda 

składowisko odpadów. Jeżdżę trzy razy dziennie do Leszna i od momentu kiedy zmieniły się 

przepisy, które spowodowały, że każdy samochód, który jedzie na wysypisko musi być 

wyraźnie oznakowany, tj. posiadać tabliczkę z napisem ODPADY, mijam kilka takich 

pojazdów. Do tej pory nie zwracałem na to uwagi, jest to 4 – 5 samochodów za każdym 

przejazdem. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Na składowisko w Trzebani każdego dnia wjeżdża mnóstwo samochodów z odpadami.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Ilość śmieci, które jadą na Trzebanię doskonale widać na składowisku. Byłem przerażony tym 

co zobaczyłem. Nie mówiąc już o tym, że na drzewach jest mnóstwo folii. Przypomniałem 

sobie, że Pan Prezes będąc Gościem na posiedzeniu naszej Rady obiecał, że zamontuje siatki 

aby ograniczyć to zjawisko. Już kilka lat dyskutujemy na temat odpadów i składowiska                       

w Trzebani. Pierwsza niecka zaczyna przypominać obraz „góry śmieci”, która była                            

w Trzebani na zrekultywowanym wysypisku. Wyobrażałem sobie, że to będzie Zakład, gdzie 

będzie segregacja odpadów, odzyskiwanie, itd. Nie wiem  czy Państwo śledzicie, co dzieje się 

w tym temacie w Lesznie. Okazuje się, że MZO postanowiło wywieść na wysypisko 

Henrykowo 600 ton plastikowych opakowań. W telewizji Leszno jest dostępny film związany 

z tym tematem. Pan Prezes poinformował, że na Trzebani została uruchomiona nocna zmiana 

i te opakowania również pojadą na Trzebanię. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

To wynika z faktu, że nie mogą sprzedać tej frakcji? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Tak, nie mogą sprzedać. Gospodarka odpadami w Polsce stała się niewydolna. Jako 

Gospodarze tego terenu mamy Zakład, za istnienie którego otrzymujemy coraz mniej 

pieniędzy.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Zabieranie gminom środków należnych z tego tytułu jest złym rozwiązaniem. Jest przekaz, że 

Gmina Osieczna otrzymuje z tego tytułu określoną kwotę pieniędzy, na sesji Rady Miasta 

Leszna toczą się dyskusje o 3.000.000 zł dla Osiecznej a jak przeliczyliśmy to per saldo 

wyniosło 500.000 – 600.000 zł. Jeśli chodzi o Centrum Kultury w związku z tym, że 

beneficjentem środków unijnych jest Centrum Kultury więc Pan Dyrektor podpisał umowę. 

Pani Skarbnik dziękuję za wszystkie zabiegi związane z tym, żeby Wysokiej Radzie 

przedłożyć projekt zmian w budżecie Miasta i Gminy, aby można było skutecznie 

przeprowadzić przetarg i zapłacić firmom, które w tym przetargu wezmą udział. Mówię                     

o firmach dlatego, że całość dostaw podzieliliśmy na trzy segmenty. Jeden przetarg obejmuje 

wyposażenie audiowizualne czyli wszystko co jest związane z nagłośnieniem, oświetleniem, 

itd., drugi dotyczy mebli, żeby w przetargu wzięły udział firmy wyspecjalizowane w danym 

asortymencie, które będą bardziej konkurencyjne niż jeśli byłby to jeden wykonawca biorąc 

podwykonawców. Liczymy na dobry wynik przetargu, tj. cenę, dostawy, itd.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pan Przewodniczący Zbigniew Demski. Proszę.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Chciałbym zapytać o wydatek, który dla mnie jest znaczący a dotyczy wyroku Sądu. Czy 

Gmina nie posiadała ubezpieczenia od takich przypadków? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedzi na pytanie Pana Przewodniczącego udzieli Pan Sekretarz.  
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Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

Gmina posiada ubezpieczenie. Jest wyrok w wyniku powództwa osoby poszkodowanej przez 

Gminę. Kolejnym krokiem będzie zaskarżenie Zakładu Ubezpieczeń o zwrot zasądzonej 

kwoty.  

Radca prawny Urzędu Miasta i Gminy Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Do Ubezpieczyciela zostanie złożony wniosek o zwrot wypłaconej kwoty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:              
Czyli Gmina będzie starała się o odzyskanie wypłaconej kwoty. 

Radca prawny Urzędu Miasta i Gminy Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Ubezpieczyciel brał udział w procesie jako interwenient uboczny i zna sprawę. Wezwałem ich 

do przystąpienia po naszej stronie do procesu. W związku z powyższym, że brali udział                      

w procesie to nie mogą podnosić innych okoliczności wobec nas niż te, które podnieśli                        

w procesie. To umożliwi nam regres do Zakładu Ubezpieczeń w przypadku zapłacenia 

kosztów. Ubezpieczyciel odmówił wypłaty odszkodowania.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:              
Czy są pytania do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej? Nie widzę. 

Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta                    

i Gminy Osieczna na 2018 rok. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia  

12 lipca 2018 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta  i Gminy Osieczna na 2018 

rok. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co 

następuje: 

§ 1. W budżecie Miasta i Gminy Osieczna na rok 2018 przyjętym uchwałą z 21 grudnia 2017 

roku wprowadza się następujące zmiany:  

1. Dokonuje się zwiększenia budżetu Miasta i Gminy Osieczna na rok 2018 po stronie 

dochodów o kwotę 16.000 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 1 do niniejszej uchwały.  

2. Dokonuje się zwiększenia budżetu Miasta i Gminy Osieczna na rok 2018 po stronie 

wydatków o kwotę 467.723 zł oraz zmian, zgodnie z załącznikiem Nr 2 do niniejszej 

uchwały.  

3. Dokonuje się zwiększenia deficytu o kwotę 451.723 zł.  

W § 2 zostały opisane zmiany, które przedstawiła Pani Skarbnik.  

W § 3 jest mowa o załącznikach do uchwały. 

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.  

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXVII/320/2018                   

z dnia 12 lipca 2018 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 

rok 2018, która stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 6. Otwieram punkt 7. 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                 

i Gminy Osieczna na lata 2018-2028.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy są pytania do projektu uchwały w sprawie WPF? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam 

projekt uchwały w powyższej sprawie. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej   

z dnia 12 lipca 2018 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                       
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i Gminy Osieczna na lata 2018-2028. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska   

w Osiecznej uchwala, co następuje:   

§ 1. W Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 2018-2024 

przyjętej uchwałą z dnia 21 grudnia 2017 roku, zmienionej uchwałami Rady Miejskiej oraz 

zarządzeniem Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna z dnia 29 czerwca 2018 r., wprowadza się 

następujące zmiany:  

1) załącznik Nr 1 do uchwały Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta i Gminy Osieczna 

otrzymuje brzmienia, jak załącznik nr 1 do niniejszej uchwały,  

2) załącznik Nr 2 do uchwały obejmujący wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej otrzymuje brzmienie, jak załącznik nr 2 do niniejszej uchwały.  

2. Dołącza się nowe brzmienie objaśnień przyjętych do Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                       

w przedstawionym kształcie, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw?                            

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXVII/321/2018                   

z dnia 12 lipca 2018 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                      

i Gminy Osieczna na lata 2018-2028 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Zamykam punkt 7. Otwieram punkt 8 porządku obrad. 

Ad. 8. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania Radnych – informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Informuję, że na XXXVI sesji Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 26 czerwca 2018 r. 

interpelacji nie zgłoszono. 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 
Na dzisiejszej sesji interpelacji i zapytań również nie zgłoszono. Zrealizowaliśmy punkt 8. 

Przystępujemy do punktu 9, tj. wolne głosy i wnioski.  

Ad. 9. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Otwieram punkt wolne głosy i wnioski. O stanie wysypiska w Trzebani już powiedziałem 

wcześniej. Nie mam pomysłu na to, jak gospodarowanie odpadami ma wyglądać. Tak jak Pan 

Burmistrz powiedział mam świadomość tego, że obecnie gospodarka odpadami w Polsce 

przeżywa trudne chwile i nie wiadomo, w którym kierunku będzie realizowana. Były i trwają 

nadal prace nad nowelami tej ustawy, czym one się zakończą tego nie wiem. Otrzymaliśmy 

pismo od Towarzystwa Ziemi Osieckiej w sprawie nadania nazwy drodze na Stanisławówce 

biegnącej od drogi głównej doktora Bronisława Świderskiego. Rozumiem, że od tego 

momentu temat jest Państwu znany. Proszę się zastanawiać i będziemy monitorować temat. 

Otrzymaliśmy również następującą informację zapewniłem, że ją Państwu przekażę.                       

W najbliższy poniedziałek o godzinie 16.00 Towarzystwo Ziemi Osieckiej zaprasza 

wszystkich Samorządowców na uroczystość umieszczenia tablicy ku pamięci doktora 

Bronisława Świderskiego. Będzie to miało miejsce na Stanisławówce, na terenie prywatnym 

Panoramy Leszczyńskiej. Towarzystwo otrzymało zgodę od właściciela terenu na ustawienie 

powyższej tablicy. Ma to na celu pokazanie turystom, że jest ślad po doktorze Świderskim. 

Kontaktowałem się z Panem Burmistrzem Kuśnierkiem w następującej sprawie. 

Otrzymaliśmy informację, że został wywieziony gruz na Stanisławówkę, na grunty graniczące 
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z jeziorem. Nawet ktoś podał informację, że gruz jest w jeziorze. Byłem w kontakcie z Panem 

Burmistrzem Kuśnierkiem myślałem, że będzie dzisiaj na sesji i zapytam go, jak się ta sprawa 

zakończyła. Z poziomu Gminy mieliśmy problem z ustaleniem, nie tyle właściciela działki co 

sprawcy tego czynu. Były podejrzenia, że być może jest to związane z budową kanalizacji ale 

okazało się, że nie. Czy coś więcej wiadomo w tej sprawie?   

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Poinformowaliśmy Policję, żeby zainteresowała się tą sytuacją i spróbowała znaleźć 

sprawców tych działań.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy my mamy narzędzia, myślę o przepisach, żeby móc wymusić na przykład uprzątnięcie 

terenu, czy należy to do Policji. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Czekamy na skutek działań Policji w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pan Radny pyta czy to są grunty gminne. Nie, bez wątpienia są to grunty prywatne. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Gdyby grunty stanowiły własność Gminy były opłotowane.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Było zgłoszenie, że przejeżdżano, itd. przez kogoś grunty. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Czekamy na odpowiedź z Policji, co ustalono w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Na jakim etapie są prace dotyczące wieży widokowej „Jagoda”? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Czekamy na rozstrzygnięcie konkursu na dofinansowanie tego projektu. Wyników konkursu 

jeszcze nie podano.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dobiega końca budowa ścieżki rowerowej Kąkolewo-Łoniewo-Osieczna, dlatego zapytałem  

o wieżę widokową. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan 

Przewodniczący Demski. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Czy został ogłoszony konkurs na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół w Świerczynie? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Konkurs odbędzie się 17 lipca br.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Ilu jest kandydatów? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Z mojej wiedzy wynika, że o to stanowisko aplikuje jedna osoba. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Słyszę i widzę jakim echem odbił się fakt, że podjęliśmy uchwałę w sprawie programu 

wymiany pieców. Cieszę się bardzo bo pytań jest dużo ale one czasami sprawiają, że nie 

zawsze wiem, co odpowiedzieć. Na przykład podam taki temat. Wyobraźmy sobie kogoś, kto 

buduje dom w naszej Gminie i zastanawia się, w jaki system ogrzewania zainwestować, co 

kupić. Gdyby czytać nasz program, nasza uchwałę, to mowa w nim o wymianie pieców. 

Jednym z warunków zwartych w regulaminie jest zlikwidowanie poprzedniego systemu 

ogrzewania. Zastanawiam się, czy na pewno o takie rozwiązanie nam chodziło. W związku                 

z tym, jeśli ja dobrze rozumiem, zapisy regulaminu dotyczą tylko tych mieszkańców którzy 

będą wymieniać piec. Czy to znaczy, że mieszkaniec nowo budowanego domu ma „obejść” 

naszą uchwałę i na przykład wstawić tzw. kozę po to aby skorzystać z dopłaty obejmującej 

wymianę pieca? Jestem zdania, że ideą naszej uchwały jest to, żebyśmy mieli czyste 
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powietrze i żeby jak najwięcej ludzi miało ekologiczne systemy grzewcze. Zastanawiam się, 

czy ktoś, kto kupuje po raz pierwszy piec ma być w gorszej sytuacji niż ktoś, kto likwiduje 

stary piec i kupuje nowy? Chciałbym poznać Państwa zdanie na ten temat. Pani 

Przewodnicząca Renata Helińska. Proszę. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Nie wiem czy Pan Przewodniczący ma na myśli osoby, które mają zamiar się budować? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Tak, tych którzy się budują. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Ustaliliśmy, że w nowo wybudowanych domach właściciele będą mieli obowiązek 

zainstalowania ekologicznych systemów ogrzewania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Ale nie mają takiego obowiązku. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Na dzisiaj nie ma takiego obostrzenia.  

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Mówimy o takich przypadkach, w których osoby nie mają określonych takich warunków                     

w pozwoleniu na budowę i jeszcze nie założyli pieca. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Mówiliśmy o takim pomyśle, że można w przyszłości taki zapis wprowadzić. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Mieszkańcy, którzy otrzymają dofinansowanie w związku z wymianą pieca, wcześniej  

ponieśli określone nakłady a osoby, które budują dom ponoszą pierwszy wydatek na 

właściwy piec.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy Pani Radna uważa, że ta pomoc nie powinna dotyczyć osób, które po raz pierwszy 

kupują piec?  Jeśli mielibyśmy uchwałę na zakup i wymianę źródła ciepła, to dotyczyłoby 

jednej i drugiej sytuacji.      

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Na rynku mogą być sprzedawane tylko piece spełniające określone wymogi o niskiej emisji 

zanieczyszczeń.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak zwanej kozy raczej nie będzie można wstawić i użytkować ponieważ nie spełnia 

wymogów. Sądzę, że to jest między innymi szukanie odpowiedzi na pytanie, do jakiego kręgu 

beneficjentów ten program jest skierowany. Gdybyśmy założyli, że wszyscy mieszkańcy               

w określonym czasie skorzystają z dofinansowania na ten cel, to byłby to myślę, że potężny 

argument, żeby podnieść wątpliwość Pana Przewodniczącego. Nie wskazując nikogo z nas tu 

siedzących, co najmniej kilkoro, nie ma szans zostać beneficjentem tego programu, z tego 

powodu, że już mamy odpowiedniej generacji ogrzewanie. Nie mamy szans zostać 

beneficjentem tego programu tak, jak przekładając grupę kilkunastu tu siedzących osób na 

kilka tysięcy rodzin. Z tych kilku tysięcy rodzin ten program jest adresowany do pewnej 

grupy, która poniosła wcześniej koszty zakupu pieca i dzisiaj ma niestety nie do końca 

prawidłowo działający system ogrzewania. Tej grupie mieszkańców proponujemy aby 

wymienili piec a otrzymają dofinansowanie. Każdy przepis prawa, chociażby ruchu 

drogowego powoduje, że zastanawiamy się, czy on dotyczy wszystkich czy jak ktoś będzie 

sprytny to będzie potraktowany wyjątkowo. Ja rozumiem program podjęty przez Wysoką 

Radę w ten sposób, że przy budowie instalacji grzewczej w nowym domu czy mieszkaniu 

dofinansowanie się nie należy.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Na gruncie podjętej uchwały na pewno dotacja się nie należy. Obawiam się sytuacji 

obchodzenia zapisów naszej uchwały.      

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

W każdej sytuacji zawsze jest to możliwe.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy z naszego programu skorzysta ktoś, kto do nowego domu wstawi kozę na węgiel i zgłosi, 

że wymienia dotychczasowy system ogrzewania? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Moim zdaniem nie ponieważ kominiarz nie powinien mu odebrać takiego sposobu 

ogrzewania. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Jeśli chodzi o programy, to one obejmują tylko pewną grupę beneficjentów a nie wszystkich 

mieszkańców czy rodziny. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Czy Pan Przewodniczący wyprzedził pewne sytuacje, czy prowadził rozmowy                               

z mieszkańcami lub otrzymał sygnały od ludzi, którzy chcieliby z tego programu skorzystać? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przesłałem do Pana Sekretarza Sławomira Kosmalskiego esemesa, którego dostałem od 

znajomych o takiej treści. Kupuję ekologiczny piec czy będę mógł skorzystać z dotacji? 

Pomyślałem, że na gruncie tej uchwały nie ale zastanawiałem się nad tym, czy on jest gorszy 

od tych którzy mają stary piec. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, w takiej samej sytuacji są ci którzy na przykład 5 lat temu wymienili 

piec na gazowy. Czy oni są gorsi od tych którzy będą beneficjentami tego programu? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zastanawiam się nad tym, jaki jest cel tej uchwały?  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Budując dom właściciel ma obowiązek zainstalowania pieca zgodnie z aktualnym 

prawodawstwem czyli spełniający wymóg związany z jakością tego, co wypływa z komina. 

Ja to rozumiem tak, że czy ktoś dostanie dofinansowanie czy nie, to nie może być trucicielem 

środowiska.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Sugerowałbym, żeby uściślić zapisy w programie, jeśli ktoś kupuje piec użytkuje go rok czy 

dwa, to uważam, że taki piec jest nowy.  

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

W tej sytuacji to już będzie wymiana. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Niech program wejdzie w życie, zobaczymy jakie będzie zainteresowanie. Zawsze możemy 

dokonać zmian. Kolejna Rada, organy wykonawcze, etc. będą mogły go modyfikować. 

Program będzie obowiązywał, bo taka jest potrzeba.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dlatego na samym początku powiedziałem, że się cieszę, że program jest i jest oddźwięk 

wśród zainteresowanych, bo jest potrzebny. Kiedy program wejdzie w życie, bo określiliśmy, 

że wnioski będą przyjmowane do 30 września. 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

Regionalna Izba Obrachunkowa wystąpiła z zapytaniem, czy program był uzgodniony                    

w Urzędzie Ochrony Konkurencji i Konsumentów i opiniowany przez ten Urząd. Projekt 

uchwały nie był opiniowany w UOKiK-u, w związku z tym wszystko wskazuje na to, że 
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zostanie stwierdzona nieważność uchwały. W tej sytuacji wystąpimy o opinię do powyższego 

Urzędu i ponownie będziemy procedować projekt uchwały w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W związku z tym, w bieżącym roku prawdopodobnie ten program nie będzie obowiązywał. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Zmiana, którą już na dzisiaj jesteśmy zdeterminowani zaproponować dotyczy nie 

ograniczania terminu składania wniosków czyli będzie można aplikować o dotację przez cały 

rok.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pan Radny Robert Skrzypek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Czy już wiadomo ile będzie wynosić dotacja? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Dotacja wynosić będzie 4.000 zł zgodnie z zapisem w uchwale.    

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Niektórzy oprócz wymiany pieca będą musieli również wymienić instalację.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Słuszna uwaga z tego względu, że być może będziemy rozmawiać również o tym, że ktoś ma 

stumetrowe mieszkanie a ktoś inny czterystumetrowe i powie, że trzy razy drożej zapłacił za 

wymianę całej instalacji. Każde rozwiązanie, również nasze, nie jest idealne.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Jeśli państwo będzie egzekwować obowiązujące przepisy i normy, to wszyscy będą musieli 

wymienić piece.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

I wtedy nasza pomoc będzie miała duże znaczenie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Wczoraj czytałem, że jest luka w przepisach i najtańsze piece sprzedaje się, nie jako piece do 

ogrzewania tylko piece do podgrzewania wody. Z tego względu, że ogrzewanie wody nie jest 

ujęte w rozporządzeniu. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. 

Dziękuję. Zamykam punkt 9. W punkcie 10 przystąpimy do głosowania nad przyjęciem 

protokołu ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

Ad. 10. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Poddaję pod głosowanie przyjęcie protokołu XXXVI sesji Rady Miejskiej. Kto z Państwa 

Radnych jest za jego przyjęciem, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw?                     

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska 

w Osiecznej w obecności 12 Radnych jednomyślnie przyjęła protokół XXXVI sesji. 

Zamykam punkt 10. Przystępujemy do zakończenia obrad Rady Miejskiej. 

Ad. 11. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam obrady XXXVII sesji Rady Miejskiej. Dziękuję Państwu za obecność i pracę na 

dzisiejszej sesji.  
 
 
 

           Protokołowała:                                         Przewodniczący obrad:                  

 

       Małgorzata Nowak                                                  Roman Lewicki 


